课  程  简  介
课程代码：
课程名称：语言学专题                   
英文名称：Topics in Linguistics
课程性质：专业选修课
学    时：32                           

学　　分：2.0

预修要求：英语语言学概论、词汇学
内容简介：本课程是在学生学完英语语言学概论课程基础上开设的选修课程，补充学生在“英语语言学概论”课上未涉及的一些语言学分支的知识，如社会语言学、功能语言学、认知语用学和应用语言学。本课程主要介绍这四个领域的起源、历史沿革、相关理论和研究方法，旨在进一步拓宽英语语言学的知识范围，课程重点培养学生检索、查阅、选择相关语言学文献的能力；批评性阅读并理解英语语言学文献的能力；使用主要语言学研究方法对某一语言学题目进行初步分析研究的能力。
通过本课程的学习，可以培养学生用这四个语言学领域的理论分析具体语言现象的能力，丰富他们语言知识的构成，加强学习语言用法及语言学规律的兴趣和认识，并提高学生对语言学研究的兴趣。
选用教材或参考书：
戴庆厦．社会语言学．北京：商务印书馆，2004

郭熙．中国社会语言学（增订本）．杭州：浙江大学出版社，2004

胡壮麟、姜望琪主编，2002，《语言学高级教程》。北京：北京大学出版社。
胡壮麟、朱永生、张德禄、李战子，2005，《系统功能语言学概论》。 北京: 北京大学出版社。
姜望琪，2003, 《当代语用学》。北京：北京大学出版社。
Coulmas, Florian.  The Handbook of Sociolinguistics.  Foreign Language Teaching and Research Press. Blackwell Publishers Ltd. 1997.

Evans, Vyvyan and Melanie Green. 2006. Cognitive Linguistics: An introduction. Edinburgh: Edinburgh University Press.

Halliday, Michael A. K. 1994. An Introduction to Functional Grammar (2nd edn.). London: Arnold.

Lightbown, P. and N. Spada. How Languages are Learned. Oxford: Oxford University Press, 1993.

Rod Ellis. The Study of Second Language Acquisition. Oxford: Oxford University Press, 2008.

Saville-Trioke, M. Introducing Second Language Acquisition. Cambridge: Cambridge UP. 2006.

Ungerer, Friedrich and Hans-Jörg Schmid. 1996. An Introduction to Cognitive Linguistics. London: Longman.
Course Introduction
Course Name：Topics in Linguistics
English Name：Topics in Linguistics
Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：Introduction in Linguistic, Lexicology

Course Description: 
This is an elective course for students who have completed the course on Linguistics. It covers the knowledge of some interdisciplinary fields, such as sociolinguistics, functional linguistics, cognitive pragmatics and applied linguistics, which weren’t covered in the Linguistics course. This course introduces some basic knowledge of these four fields, such as their origins, histories, famous theories and research methods. This course aims at broadening the scope of English linguistic knowledge and cultivating students’ abilities to search, review and select relevant linguistic materials which cultivating their critical reading abilities and their ability of doing preliminary research in specific linguistic fields by utilizing primary research methods. The study of this course will cultivate students’ ability to analyze a specific language phenomenon with knowledge of the four fields, enrich students’ knowledge of linguistics and strengthen their interest in the learning of language usage and regulations and in doing linguistic researches.

Text and Reference Books：
戴庆厦．社会语言学．北京：商务印书馆，2004

郭熙．中国社会语言学（增订本）．杭州：浙江大学出版社，2004

胡壮麟、姜望琪主编，2002，《语言学高级教程》。北京：北京大学出版社。
胡壮麟、朱永生、张德禄、李战子，2005，《系统功能语言学概论》。 北京: 北京大学出版社。
姜望琪，2003, 《当代语用学》。北京：北京大学出版社。
Coulmas, Florian.  The Handbook of Sociolinguistics.  Foreign Language Teaching and Research Press. Blackwell Publishers Ltd. 1997.

Evans, Vyvyan and Melanie Green. 2006. Cognitive Linguistics: An introduction. Edinburgh: Edinburgh University Press.

Halliday, Michael A. K. 1994. An Introduction to Functional Grammar (2nd edn.). London: Arnold.

Lightbown, P. and N. Spada. How Languages are Learned. Oxford: Oxford University Press, 1993.

Rod Ellis. The Study of Second Language Acquisition. Oxford: Oxford University Press, 2008.

Saville-Trioke, M. Introducing Second Language Acquisition. Cambridge: Cambridge UP. 2006.

Ungerer, Friedrich and Hans-Jörg Schmid. 1996. An Introduction to Cognitive Linguistics. London: Longman.
课  程  简  介
课程代码：
课程名称：西方经典名著赏析                   
英文名称：The Appreciation of Western Classics
课程性质：专业选修课
学    时：32                          
学　　分：2.0
预修要求：英美概况、西方文化入门
内容简介：西方经典名著赏析通过精选西方历史、哲学、科学经典名著，介绍和评介西方文化的起源与演变过程，使学生了解西方文明发展进程中各个方面里程碑式的经典著作，解析其承载的文化内涵，评价其深远影响。通过西方经典名著赏析课程的学习，进一步激发学生对西方文化的兴趣，并进行中西文化的对比研究。
选用教材或参考书：
《西方经典哲学文学》辜正坤， 北京大学出版社. 2013. 

《世界文化典籍汉译》王宏印，外语教学与研究出版社.2011.
Course Introduction
Course Name：Appreciation of Western Classics       

English Name：Appreciation of Western Classics

Course Type：Optional
Hours：32                   

Credits：2.0

Prerequisites：Survey of British and America, Introduction to Western Culture

Course Description: 
Appreciation of Western Classics selects Western classics in history, philosophy and science to introduce and comment on the origin and evolution of Western culture. This course is to understand all the milestone classics in the process of Western civilization’s development and interprete the cultural meaning it holds, in order to evaluate its significant effect. The course can further encourage students’ interest in Western culture and the comparative research of the cultures of China and the West.
Text and Reference Books：
《西方经典哲学文学》辜正坤， 北京大学出版社. 2013. 

《世界文化典籍汉译》王宏印，外语教学与研究出版社.2011.
课  程  简  介
课程代码：090175
课程名称：英语戏剧选读            
英文名称：Selected Readings in English Drama
课程性质：专业选修课
学    时：32                      
学    分：2.0
预修要求：英美文学
内容简介：该课程的开设主要是为增强学生对戏剧这一文学体裁的认识和理解。通过学习本大纲的内容，使学生掌握戏剧体裁的特征、要素、种类和风格等基本知识；通过指导性的阅读、讨论、看录像、甚至自己演出，初步了解各戏剧流派以及戏剧家的写作特点和风格；进而培养学生理解、赏析和批评英美戏剧作品的基本能力和必要技巧。
选用教材或参考书：
《英美戏剧：作品与评论》 刘海平、朱雪峰 上海外语教育出版社 2004年
《英国戏剧选读》何其莘 外语教学与研究出版社 2003年
《美国当代短剧选》孙建秋 外语教学与研究出版社 2005年
Course Introduction

Course Name：Selected Readings in English Drama       

English Name：Selected Readings in English Drama 

Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：British and American Literature

Course Description: 
This course is to enhance the awareness and understanding of drama, this literary genre. Through the study of the content, Students will master the characteristics, elements, types and styles of drama. Through script reading, group discussion, video appreciation, and even their own performances, students are able to comprehend on a basic level of variety of styles of drama, the writing characteristics of dramatists. This should cultivate students' understanding, appreciation and criticism of drama works.

Text and Reference Books：
《英美戏剧：作品与评论》 刘海平、朱雪峰 上海外语教育出版社 2004年
《英国戏剧选读》何其莘 外语教学与研究出版社 2003年
《美国当代短剧选》孙建秋 外语教学与研究出版社 2005年
课  程  简  介
课程代码：090166
课程名称：英语口译          
英文名称：English Interpretation
课程性质：专业选修课
学    时：32              

学    分：2.0

预修要求：英语高级听力
内容简介：口译是一种口头交流方式，是不同文化背景下人们互相认识、了解、交往过程中不可缺少的手段。随着中国在世界地位的不断提高，中国与世界在经济、科技、文化方面的交流日益广泛，口译成为进行对外交流的基本技能。作为一门专业选修课，英语口译课程的开设主要以提高学生的口语表达能力和口头翻译技能为目标。该课程既要培养学生具备运用语言进行实际交流的素质，又需要学生掌握阅读、听力、口语、笔译等课程内容。课程着重于培养学生快速记忆技能和听说技能，使学生能迅速获取口头信息，听懂一般交际场合下的英语讲话，听懂普及性的知识讲座及新闻英语报道，能进行一般性的英语面试及采访。
选用教材或参考书： 

《现代汉译英口译教程》吴冰 外语教学与研究出版社2005年
《高级英汉翻译教程》丁小龙 上海教育出版社2005年
《英语口译教程》仲伟合 高等教育出版社2005年 
《实战口译》林超伦 外语教学与研究出版社2005年
Course Introduction

Course Name：English Interpretation

English Name：English Interpretation  
Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：Advanced English Listening
Course Description:
Interpretation is a type of verbal communication. If people who know each other are from different cultural backgrounds, this is an indispensable means in the process of understanding and communication. With the continuous improvement of China's place in the world, in terms of economy, science and technology, communication between countries with different countries is becoming more and more prevalent. Interpreting has become a basic skill of foreign exchange. As a professional elective course, English interpretation is set up to improve the students' oral English and oral translation skills. This course is to cultivate the students’ ability to use the language in actual communication and requires students to master reading, listening, speaking and translation. The course focuses on training students in memory and speaking skills, so that the students can quickly get verbal information.
Text and Reference Books：
《现代汉译英口译教程》吴冰 外语教学与研究出版社2005年
《高级英汉翻译教程》丁小龙 上海教育出版社2005年
《英语口译教程》仲伟合 高等教育出版社2005年 
《实战口译》林超伦 外语教学与研究出版社2005年
课  程  简  介
课程代码：090012
课程名称：英语文体学                  
英文名称：English Stylistics
课程性质：专业选修课
学    时：32                           
学　　分：2.0

预修要求：英语语言学概论、英语词汇学
内容简介： 英语文体学指导学生运用现代语言学理论研究包括文学文体在内的各类文体。如公文文体、广告文体、 新闻文体、口语体、书面语体等。考察适用于不同社会情景的语言变体，要求学生掌握应用文体的使用能力，从现代语言学的角度科学地分析、掌握作家是如何运用语言来表达其思想的。掌握其中的语言技巧，修辞手法，独特的风格及其语用功能。
选用教材或参考书：
《英语语体和文体要略》秦秀白，上海外语教育出版社2002

《实用英语文体学》钱媛，外语教学与研究出版社2006.
《英语文体学要略》王守元， 山东大学出版社2000.

《理论文体学》胡壮麟， 外语教学与研究出版社2000.
Course Introduction
Course Name：English Stylistics       

English Name：English Stylistics

Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：Introduction to Linguistic, English Lexicology

Course Description: 
English Stylistics guides students in studying all the English writing styles, including literary, documentary, advertisement, news, oral and written styles. With the research of the styles, according to the social situations, students can make use of applied styles, and analyze the text to know how the writers use language to express their ideas from the aspect of modern linguistic theory and to know the linguistic skills, rhetoric methods，unique styles and pragmatic functions of English.
Text and Reference Books：
《英语语体和文体要略》秦秀白，上海外语教育出版社2002

《实用英语文体学》钱媛，外语教学与研究出版社2006.
《英语文体学要略》王守元， 山东大学出版社2000.

《理论文体学》胡壮麟， 外语教学与研究出版社2000.
课  程  简  介  

课程代码：
学     时：32
课程名称: Educational psychology                                
学    分：2.0
适用专业：英语专业
课程性质：专业选修课                          

预修要求：综合英语、高级英语、英语阅读、英语写作、英语教学法
内容简介：教育心理学是英语专业学生教育管理方向的重要选修课程之一。教学对象为的本科四年级学生。该课程的活动主要由课堂讲演、课堂讨论、教例录象分析、课堂观摩以及探究学习等五部分构成。
教育心理学的教学目的是，引导学生掌握教育心理学基本理论，培养学生运用教育心理学原理解决教育实践中问题的能力。具体任务是，引导学生掌握教育心理学的基本原理及各种理论流派，深化对心理学基本知识和原理的掌握，从科学的角度领悟教育心理学有关原理的研究思路与方法技术，促进学生心理学研究能力的提高，并且培养和提高学生将教育心理学的基本原理运用到教育实践中的能力。同时，在教学过程中培养学生热爱教育事业的专业思想。
选用教材或参考书：
《教育心理学》张向葵编著，中央广播电视大学出版社
《当代教育心理学》陈琦等，北京师范大学出版社
《教育心理学》潘菽，人民教育出版社
《教育心理学》邵瑞珍，上海教育出版社
Course Introduction

Course Code: 

Course Name: Educational psychology
Course Type: Optional
Hours: 32
Credits: 2.0
Prerequisites: Essential English, Advanced English, Extensive Reading, Writing, English Methodology

Course Description: 
Educational psychology is one of the most important optional courses for English-major seniors. This course consists of lectures, classroom activities, classroom discussions, video analysis of teaching cases, classroom observations and inquiry learning.

The aim of educational psychology is to guide students to master the basic theories of educational psychology to solve educational problems. The task is to learn basic principles and various theories, to understand the technical methods from a scientific point of view, to promote students' psychological ability, and to cultivate and improve the students’ ability in education psychology application and also to cultivate professional thinking and a love of education.
Text and Reference Books:

《教育心理学》张向葵编著，中央广播电视大学出版社
《当代教育心理学》陈琦等，北京师范大学出版社
《教育心理学》潘菽，人民教育出版社
《教育心理学》邵瑞珍，上海教育出版社
课  程  简  介  

课程代码：090029
课程名称：英美诗歌欣赏      

英文名称：Appreciation of British and American Poetry
课程性质：专业选修课
学    时：32                            

学　　分：2.0
预修要求：英美文学 

内容简介：此门课程的设置目的在于培养学生阅读英语诗歌的能力。为了实现这一教学目标，本门课程的教学重点在于训练学生自觉理解、确定和分析主要英美诗人的各类诗歌创作技巧。同时，培养学生诗歌鉴赏的能力与积极的阅读态度，帮助学生获得愉悦与知识。最终，是学生对于从乔叟到20世纪的英美诗歌的发展有一个大致的了解和认识。
选用教材或参考书：
Selected Readings in British and American Poetry Huang Zongying Higher Education Press  2007 

Mastering Poetry Sara Thorne Palgrave Macmillian  2006  

Course Introduction

Course Name：Appreciation of British and American Poetry
English Name：Appreciation of British and American Poetry
Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：British and American Literature

Course Description: 
This course is designed to cultivate a student’s ability to read a poem well. In order to do this, this course will train students to define, locate, and discuss poetic devices used by major British and American poets. Also, students will develop a positive attitude and confidence toward poetry(calm their fear of understanding, and be able to teach and delight in the poetic literary form). Finally, students will be able to understand the general poetic movements from Chaucer to the 20th century.

Text and Reference Books：
Selected Readings in British and American Poetry Huang Zongying Higher Education Press  2007 

Mastering Poetry Sara Thorne Palgrave Macmillian  2006  

课  程  简  介
课程代码：090169

课程名称：学术论文写作         

英文名称：Academic Research Paper Writing
课程性质：专业选修课
学    时：32                

学    分：2.0

预修要求：英语写作
内容简介：学术论文写作作为学术论文的一种，是每个本科生毕业之前最重要的一项学习任务，同时也可以训练学生分析和解决问题的实际能力。完成毕业论文需要一定的专业知识，也需要正确的写作方法。通过学习本大纲的内容，使学生系统地了解学术论文的界定、选题方法、研究过程、书目卡的制作、列提纲的方法、论文的组织等。使学生学会查资料、做研究、写论文的方法，把写作方法与写作实践高度统一起来。从而为毕业论文的撰写以及其后继续学习和运用所学专业知识进行更高层次的研究奠定基础。
选用教材或参考书：
《英语专业学生学术论文写作手册》 周开鑫 语教学与研究出版社 2005年
《MLA科研论文写作规范》Jaseph Gibaldi 上海外语教育出版社 2001年
《MLA格式指南及学术出版准则》Jaseph Gibaldi 上海外语教育出版社 2001年
《英语论文写作指南》 何向明 首都师范大学出版社 2000年
《英语学术论文写作》 Harlen Seyfer、吴古华 高等教育出版社 1998年
《英语专业毕业论文写作》 穆诗雄 语教学与研究出版社 2002年
Course Introduction

Course Name：Academic Research Paper Writing

English Name：Academic Research Paper Writing

Course Type：Optional
Hours：32                     

Credits：2.0

Prerequisites：Writing

Course Description: 

Academic thesis writing is one of the most important academic tasks for each undergraduate to complete before their graduation. Meanwhile, it can also train the students to analyze and solve problems. In order to accomplish the graduation thesis, students need a certain professional knowledge, as well as the right writing methods. By studying this syllabus, students can systematically understand the definition of an academic thesis, topic selection, research process, bibliography production, outlining, and the organization of a thesis. This enables the students to learn how to search for the information, undertake the research, and write a thesis, utilizing the combination of writing methods and writing practice. Hence, a solid foundation will be laid for the writing of the graduation thesis and a higher-level research with the background of professional knowledge.

Text and Reference Books：
《英语专业学生学术论文写作手册》 周开鑫 语教学与研究出版社 2005年
《MLA科研论文写作规范》Jaseph Gibaldi 上海外语教育出版社 2001年
《MLA格式指南及学术出版准则》Jaseph Gibaldi 上海外语教育出版社 2001年
《英语论文写作指南》 何向明 首都师范大学出版社 2000年
《英语学术论文写作》 Harlen Seyfer、吴古华 高等教育出版社 1998年
《英语专业毕业论文写作》 穆诗雄 语教学与研究出版社 2002年
 课  程  简  介 
课程代码： 

课程名称：自主听说
英文名称：Independent-Listening and Speaking
课程性质：实践教学
学    时：16                            

学　　分：1
预修要求：综合英语、英语口语、英语听力、英语阅读、英语语音
内容简介：自主听说训练是英语专业课堂外的建立在学生自学基础上的隐形辅助课程。在老师的监督指导下，通过学生自主听说训练，以达到能听会说的目的，使学生掌握英语听说基本技能和基本的综合运用英语的交际技能，主要达到以下两个目标：
（1）培养学生良好的听英语习惯，用英语接受信息，用英语进行思维，用英语反馈信息；同时能就看听过的有关资料作口头回答、复述，了解英美国家的一般文化习俗和英语表达方式，并能表达自己对这些材料的内容、观点的看法，要求语言、语调基本正确，并无重大语法错误。
（2）理解外籍教师及专家们所作的报告，能够比较熟练地用英语进行课堂、课外专题讨论，将听力所获得的语言加工和重组，并赋予新的内容，然后输出，从而完成口头交际的过程，进一步地提高学生语言运用能力，并使学生的听说水平达到专业四级听力会话要求。
（2）理解外籍教师及专家们所作的报告，能够比较熟练地用英语进行课堂、课外专题讨论，将听力所获得的语言加工和重组，并赋予新的内容，然而输出，从而完成口头交际的过程，进一步地提高学生语言运用能力，并使学生的听说水平达到专业四级听力会话要求。
选用教材或参考书：、
《英语专业4级口试实战指导》张琳，杨晓冬 南京大学出版社 2012年
《听说教程1》刘绍龙 上海外语教育出版社 2007年
《听说教程2》刘绍龙 上海外语教育出版社 2007年
Course Introduction

Course Name：Independent-Listening and Speaking
English Name：Independent-Listening and Speaking
Course Type：Practice Education 
Hours：16                   

Credits：1

Prerequisites：Comprehensive English, Oral English, Listening, Extensive Reading, English Phonetic

Course Description: 
Independent training of listening and speaking is an auxiliary course based on English majors students' self-study. Under the supervision and guidance of the teacher, with the students’ independent practice of listening and speaking, the students are supposed to master basic listening and speaking skills and comprehensive use of English communication skills, mainly to achieve the following two objectives.
(1) Cultivate the students’ good listening habits, their ability to receive information in English, think in English, ad feedback information in English; Enable them to give verbal answers and retell what they heard; understand English-speaking countries’ general culture and expressions, and express their thoughts on materials and their opinions, with correct language and intonation, with no major mistakes in grammar.

(2) Understand the reports of foreign teachers and experts; carry out both in-class and extra-curricular seminars fluently in English; process and restructure listening material and endow it with new content, and then restate the information, thus completing the process of verbal communication. Also to further improve the students' ability to use language and make students reach the level of TEM-4. 
Text and Reference Books：
《英语专业4级口试实战指导》张琳，杨晓冬 南京大学出版社 2012年
《听说教程1》刘绍龙 上海外语教育出版社 2007年
《听说教程2》刘绍龙 上海外语教育出版社 2007年
课  程  简  介
课程代码：
课程名称：自主读写              

英文名称：Independent-Reading and Writing
课程性质：实践教学
学    时：16                    

学    分：1

预修要求：基础英语、英语阅读、英语写作、英语口语
内容简介：本课程作为英语阅读课的延伸、英语写作课的深化，与相关专业必修课、选修课协同合作， 或作为课程学习之补充，或作为课程学习之先导，学生课下自主完成各个单元的阅读任务，定期参加读书讨论会，撰写读书报告，深入强化阅读理解和写作技能，提高文学、文化修养，培养学生的自主学习能力和思辨能力。
选用教材或参考书：
（1）英国文学 

Kingsley Amis Lucky Jim 
Jane Austen Pride and Prejudice 
Arnold Bennett The Old Wiveds'Tale 
Elizabeth Bowen The Death of the Heart 
Charlotte Bronte Jane Eyre 
Emily Bronte Wuthering HGeights 
Anthony Burgess A Clockwordk Orange 
Samuel BVutler The Way of All Flesh 
A.S.Byatt Possession 
Lewis Carroll Alice's Adventures in Wonderland 
Angela Carter The Com pany of Wolves 
Agatha Christie Mdurder on the Orient Express 
Ivy Compton-Burnett A Fdamily and a Fortune 
Joseph Conrad Heart of Darkness, Lord Jim 
Daniel Defoe Robinson Crusoe 
Charles Dickens David Copperfield 
Sir Arthur C. Ddyle Adventure of Sherlock Holmes 
Margaret Drabble The Waterfall 
Daphne Du Maurier Rebecca 
George Eliot Middlemarch 
E.M.FGorster Howards End, A Passage to India 
John Fowles The French Lieutenant's Woman 
John Galsworthy The Man of Property 
William Golding Lord of the Flies 
Graham Greene The Human Factor 
Thomas Hardy Tess of the D'Urbervilles, Jude the Obscure 
Aldous Huxley After Many a Summer 
Henry James Daisy Miller 
James Joyce A Portrait of the Artist as a Young Man 
Rudyard Kipling Kim 
Charles Lamb Tales from Shakespeared 
D.H.Lawrence Sons and Lovers 
John Le Carred The Spy Who Came in from the Cold 
Doris Lessing The Grass Is Singing 
David Lodge Nice Work 
W.Somerset Maugham The Moon and Sixpence, Of Human Bondage 
Iris Murddoch The Black Prince 
George Orwell Nineteen Eighty-four 
Salman Rushdie Midnight Children 
Sir Walter Scott Ivanhoe 
C.P.Snow Thed Affair 
Muriel Spark The Prime of Miss Jean Brodie 
Robert Louis Stevenson Treasure Island 
Johathan Swift Gulliver's Travels 
William M.Thackeray Vanity Fair 
Evelyn Waugh A Hand ful of Dust 
H.G.Wells The Invisible Man 
Oscar Wilde The Picture of Dorian Gray 
Virginia Woolf Mrs Dalloway, To the Lighthouse 

（2）美国文学 

Sherwood Anderson Winesburg, Ohio 
James Baldwin Go Tell It on the Mountain 
Saul Bellow Seize the Day, Henderson the Rain King 
Willam S.Burroughs The Naked Lunch 
Willa Cather My Antonia 
Kate Chopin The Awakening 
Stephen Crane The Red Badge of Courage 
Theodore Dreiser Sister Carrie, An American Tragedy 
Ralph Ellison Invisible Man 
William Faulkner Go Down, Moses, The Sound and the Fury 
F.Scott Fitzgerald The Great Gatsby 
Alex Haley Roots 
Nathaniel Hawthorne The Scarlet Letter 
Josph Heller Catch-22 
Ernest Hedmingway The Sun Also Rises, Thed Old Man and the Sea 
James Jones From Here to Eternity 
Maxine Hong Kingston The Woman Warrior 
Harper lee To Kill a Mockingbird 
Sinchlair Lewis Main Street 
Jack London The Call of the Wild, Martin Eden 
Norman Mailer The Naked and the Dead 
Carson McCullers The Heart Is a Lonely Hunter 
James A. Michener Centennial 
Margaret Mitchell Gone with the Wind 
Toni Morrison The Bluest Eye 
Vladimir Nabokov Lolita 
Frank Norris The Octopus 
J.D.Salinger The Catcher in the Rye 
Erich Segal Man, Woman and Child 
Upton Sinclair The Jungle 
John Steinbeck The Grapes of Wrath 
Harriet Beecher Stowe Uncle Tom's Cabin 
William Styron Sophie's Choice 
Mark Twain The Adventures of Huckleberry Finn 
Alice Walker The Color Purple 
Robert Penn Warren All the King's Men 
Edith Wharton The Age of Innocence 
Thornton Wilder The Bridge of San Luis Rey 
Thomas Wolfe Look Homeward, Angel 
Herman Wouk The Winds of War 
Richard Wright Native Son 

（3）加拿大文学 

Morley Callaghan That Summer in Paris 
Northrop Frye The Great Code 
Margaret Laurence The Stone Angel 
Stephen Leacock Sunshine Sketches of a Little Town 
Malcolm Lowry Under the Volcano 
Hugh MacLennan The Watch That Ends the Night 
L.M.Montgomery Anne of Green Gables 

（4） 澳大利亚文学 

Martin Boyd Lucinda Brayford 
Peter Carey Oscar and Lucinda 
Miles Franklin My Brilliant Career 
Thomas Keneally Shindler's Ark 
Alex Miller The Ancestor Game 
Henry Handel Richardson The Fortunes of Richard Mahony 
Christina Stead The Man Who Loved Children 
Randolph Stow To the Islands 
Patrick White Voss, The Tree of Man 

（5） 中国文化 

Yung Ming My Life in China and America 
Chiang monlin Tides from the West 
Tcheng Ki Tong The Chinese Painted by Themselves 
Ku Hung Ming The Spirit of the Chinese People 
Fei Hsiao Tung Peasant Life in China 
Lin Yu Tang My Country and My People 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Poetry 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Prose 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Fiction 
A Retrospective of Chinese Literature: Modern Poetry 
A Retrospective of Chinese Literature: Modern Prose 
A Retrospective of Chinese Literature: Modorn Fiction

Course Introduction
Course Name：Independent-Reading and Writing      

English Name：Independent-Reading and Writing

Course Type：Practice Education
Hours：16                     

Credits：1.0

Prerequisites：Essential English, Extensive Reading, Writing, Oral English

Course Description: 
This course is the extension of English reading and English writing and cooperates with other compulsory and the selected courses, either as a supplementary learning or as an introductory learning. In this course, students should finish the reading assignments after class, take part in reading seminars regularly and hand in reading reports. This course aims to enhance students’ reading and writing skills in depth, improve their appreciation of literature and culture, and cultivate the ability of autonomous learning and critical thinking.

Text and Reference Books：
（1）英国文学 

Kingsley Amis Lucky Jim 
Jane Austen Pride and Prejudice 
Arnold Bennett The Old Wiveds'Tale 
Elizabeth Bowen The Death of the Heart 
Charlotte Bronte Jane Eyre 
Emily Bronte Wuthering HGeights 
Anthony Burgess A Clockwordk Orange 
Samuel BVutler The Way of All Flesh 
A.S.Byatt Possession 
Lewis Carroll Alice's Adventures in Wonderland 
Angela Carter The Com pany of Wolves 
Agatha Christie Mdurder on the Orient Express 
Ivy Compton-Burnett A Fdamily and a Fortune 
Joseph Conrad Heart of Darkness, Lord Jim 
Daniel Defoe Robinson Crusoe 
Charles Dickens David Copperfield 
Sir Arthur C. Ddyle Adventure of Sherlock Holmes 
Margaret Drabble The Waterfall 
Daphne Du Maurier Rebecca 
George Eliot Middlemarch 
E.M.FGorster Howards End, A Passage to India 
John Fowles The French Lieutenant's Woman 
John Galsworthy The Man of Property 
William Golding Lord of the Flies 
Graham Greene The Human Factor 
Thomas Hardy Tess of the D'Urbervilles, Jude the Obscure 
Aldous Huxley After Many a Summer 
Henry James Daisy Miller 
James Joyce A Portrait of the Artist as a Young Man 
Rudyard Kipling Kim 
Charles Lamb Tales from Shakespeared 
D.H.Lawrence Sons and Lovers 
John Le Carred The Spy Who Came in from the Cold 
Doris Lessing The Grass Is Singing 
David Lodge Nice Work 
W.Somerset Maugham The Moon and Sixpence, Of Human Bondage 
Iris Murddoch The Black Prince 
George Orwell Nineteen Eighty-four 
Salman Rushdie Midnight Children 
Sir Walter Scott Ivanhoe 
C.P.Snow Thed Affair 
Muriel Spark The Prime of Miss Jean Brodie 
Robert Louis Stevenson Treasure Island 
Johathan Swift Gulliver's Travels 
William M.Thackeray Vanity Fair 
Evelyn Waugh A Hand ful of Dust 
H.G.Wells The Invisible Man 
Oscar Wilde The Picture of Dorian Gray 
Virginia Woolf Mrs Dalloway, To the Lighthouse 

（2）美国文学 

Sherwood Anderson Winesburg, Ohio 
James Baldwin Go Tell It on the Mountain 
Saul Bellow Seize the Day, Henderson the Rain King 
Willam S.Burroughs The Naked Lunch 
Willa Cather My Antonia 
Kate Chopin The Awakening 
Stephen Crane The Red Badge of Courage 
Theodore Dreiser Sister Carrie, An American Tragedy 
Ralph Ellison Invisible Man 
William Faulkner Go Down, Moses, The Sound and the Fury 
F.Scott Fitzgerald The Great Gatsby 
Alex Haley Roots 
Nathaniel Hawthorne The Scarlet Letter 
Josph Heller Catch-22 
Ernest Hedmingway The Sun Also Rises, Thed Old Man and the Sea 
James Jones From Here to Eternity 
Maxine Hong Kingston The Woman Warrior 
Harper lee To Kill a Mockingbird 
Sinchlair Lewis Main Street 
Jack London The Call of the Wild, Martin Eden 
Norman Mailer The Naked and the Dead 
Carson McCullers The Heart Is a Lonely Hunter 
James A. Michener Centennial 
Margaret Mitchell Gone with the Wind 
Toni Morrison The Bluest Eye 
Vladimir Nabokov Lolita 
Frank Norris The Octopus 
J.D.Salinger The Catcher in the Rye 
Erich Segal Man, Woman and Child 
Upton Sinclair The Jungle 
John Steinbeck The Grapes of Wrath 
Harriet Beecher Stowe Uncle Tom's Cabin 
William Styron Sophie's Choice 
Mark Twain The Adventures of Huckleberry Finn 
Alice Walker The Color Purple 
Robert Penn Warren All the King's Men 
Edith Wharton The Age of Innocence 
Thornton Wilder The Bridge of San Luis Rey 
Thomas Wolfe Look Homeward, Angel 
Herman Wouk The Winds of War 
Richard Wright Native Son 

（3）加拿大文学 

Morley Callaghan That Summer in Paris 
Northrop Frye The Great Code 
Margaret Laurence The Stone Angel 
Stephen Leacock Sunshine Sketches of a Little Town 
Malcolm Lowry Under the Volcano 
Hugh MacLennan The Watch That Ends the Night 
L.M.Montgomery Anne of Green Gables 

（4） 澳大利亚文学 

Martin Boyd Lucinda Brayford 
Peter Carey Oscar and Lucinda 
Miles Franklin My Brilliant Career 
Thomas Keneally Shindler's Ark 
Alex Miller The Ancestor Game 
Henry Handel Richardson The Fortunes of Richard Mahony 
Christina Stead The Man Who Loved Children 
Randolph Stow To the Islands 
Patrick White Voss, The Tree of Man 

（5） 中国文化 

Yung Ming My Life in China and America 
Chiang monlin Tides from the West 
Tcheng Ki Tong The Chinese Painted by Themselves 
Ku Hung Ming The Spirit of the Chinese People 
Fei Hsiao Tung Peasant Life in China 
Lin Yu Tang My Country and My People 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Poetry 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Prose 
A Retrospective of Chinese Literature: Classical Fiction 
A Retrospective of Chinese Literature: Modern Poetry 
A Retrospective of Chinese Literature: Modern Prose 
A Retrospective of Chinese Literature: Modorn Fiction

课  程  简  介
课程代码：
课程名称：自主翻译             

英文名称：Independent-Translation
课程性质：实践教学
学    时：16                    

学    分：1

预修要求：基础英语、英语阅读、英语写作、英美概况
内容简介：当今，我国对于合格的翻译人才有着巨大的需求。本课程为自主翻译，是英语专业实践教学中自主技能训练的子课程。该课程旨在让学生在课下通过自主学习来了解各种文本的语言特点与翻译策略。通过学习与练习，巩固他们在课堂上学到的翻译技巧，强化其语言能力，并且能够为将来就业以及参加全国笔译考试打下一个良好的翻译基础。
选用教材或参考书：
蔡基刚，2002.《英汉汉英段落翻译与实践》. 复旦大学出版社.

陈德彰，2005.《英汉翻译入门》. 外语教学与研究出版社.

冯庆华，2003.《实用翻译教程》. 上海外语教育出版社.

连淑能，1993.《英汉对比研究》. 高等教育出版社.

潘文国，2004.《汉英语对比纲要》. 北京语言大学出版社.

许建平，2005.《英汉互译实践与技巧》第二版，教师用书. 清华大学出版社. 

许余龙，2002.《对比语言学》. 上海外语教育出版社.

孙万彪、王恩铭，2003.《英语高级口译资格证书考试高级翻译教程》. 上海外语教育出版社.

孙致礼，2005.《新编英汉翻译教程》. 上海外语教育出版社.

王大伟，2005.《汉英翻译技巧教学与研究》. 中国对外翻译出版公司. 

Course Introduction

Course Name：Independent-Translation       

English Name：Independent-Translation 

Course Type：Practical Education
Hours：16

                   

Credits：1.0 
Prerequisites：Essential English, Extensive Reading, Writing, Survey of British and

             America
Course Description: 
Nowadays, there is an increasing demand for qualified translators in our country. The Independent Translation course is a branch of the Autonomous Learning System. It aims to acquaint the students with language characteristics as well as translation strategies of different texts. Through the process of autonomous learning and exercise, the students will be able to consolidate their translation skills, enhance their abilities in their second language and be fully prepared for job-hunting and the CATTI （China Accredation Test for Translators and Interpreters）
Text and Reference Books：
蔡基刚，2002.《英汉汉英段落翻译与实践》. 复旦大学出版社.
陈德彰，2005.《英汉翻译入门》. 外语教学与研究出版社.

冯庆华，2003.《实用翻译教程》. 上海外语教育出版社.

连淑能，1993.《英汉对比研究》. 高等教育出版社.

潘文国，2004.《汉英语对比纲要》. 北京语言大学出版社.

许建平，2005.《英汉互译实践与技巧》第二版，教师用书. 清华大学出版社. 

许余龙，2002.《对比语言学》. 上海外语教育出版社.

孙万彪、王恩铭，2003.《英语高级口译资格证书考试高级翻译教程》. 上海外语教育出版社.

孙致礼，2005.《新编英汉翻译教程》. 上海外语教育出版社.

王大伟，2005.《汉英翻译技巧教学与研究》. 中国对外翻译出版公司. 
课  程  简  介  

课程代码： 
课程名称：演讲与辩论      
英文名称：Public Speaking and Debating
课程性质：实践教学
学    时：16                       

学　　分：1

预修要求：基础英语、英语口语
内容简介：实践教学—演讲与辩论环节是为英语专业三年级学生开设的，是专业选修课“英语演讲与口才”的接续，强调演讲和辩论是需要系统的训练才能掌握的一门本领。本课程的目的在于指导学生在实践活动中增强主动学习的能力，掌握语言表达的规范，提升英语演讲与辩论的技能，夯实语言外知识的积累，使学生在以后的学术活动，商务活动，政治活动和社会生活中更好地表达自己。
选用教材或参考书：
教材：《演讲的艺术》 Stephen E. Lucas 外语教学与研究出版社 2006年
参考书：《英语演讲与修辞》 李志坤 危鸣辉 华中师范大学出版社 2009年
       《英语修辞大全》 冯翠华 外语教学语言出版社 2005年
《大学英语互动写作教程》 张翠枰 北京师范大学出版社
Course Introduction

Course Name：Public Speaking and Debating 

English Name：Public Speaking and Debating 
Course Type：Practice Education
Hours：16                     
Credits：1.0
Prerequisites：Essential English, Oral English
Course Description:
Public Speaking and Debate, a practical teaching session, is designed for junior English majors. The course is a supplement for the elective course “English Public Speaking”. And an illustration that public speaking and debate are skills which demand systematic training. The purpose of the course is to enhance the autonomous learning ability of the students in practical activities, command the doctrines of language expression, improve students’ skills in public speaking and debate, strengthen the accumulation of encyclopedic knowledge, to enable the students to appropriately and precisely express themselves in the academic, commercial, political activities, and society as well.
Text and Reference Books：
教材：《演讲的艺术》 Stephen E. Lucas 外语教学与研究出版社 2006年
参考书：《英语演讲与修辞》 李志坤 危鸣辉 华中师范大学出版社 2009年
       《英语修辞大全》 冯翠华 外语教学语言出版社 2005年
《大学英语互动写作教程》 张翠枰 北京师范大学出版社
课  程  简  介
课程代码：
课程名称：模拟面试             

英文名称：Mock Interview
课程性质：实践教学
学    时：16                    

学    分：1

预修要求：英语口语
内容简介：本课程主要讲授如何掌握面试礼仪技巧，锻炼语言表达能力，学习逆向思维、批判性思维方式，提高独立思考的能力。简单了解新闻事件，展现自己的社会责任感，拓展阅读视野，更全面拓展知识储备。
选用教材或参考书： 

暂无
Course Introduction
Course Name：Mock Interview 
English Name：Mock Interview  
Course Type：Practice Education

Hours：16                     

Credits：1.0

Prerequisites：Oral English
Course Description: 

This course mainly focuses on how to master interview etiquette, practice self-expression skills, learn reverse thinking, critical thinking as well as independent thinking. This course aims to encourage students to learn about news, present their social responsibility, broaden their horizons and further enrich their knowledge. 
Text and Reference Books：
暂无
